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Godkjenningssaker 
GK 18/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Innkalling og saksliste vart godkjent utan merknadar. 
 

GK 19/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møtet i fylkesutvalet 28.05.2020 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Møteprotokoll frå møtet i fylkesutvalet 28.05.2020 vart godkjent utan merknadar. 
 
 

Referatsaker 
RS 53/20 Lov om integrering - innspel til komiteen 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 53/20 vart referert. 
 

RS 54/20 Retningslinjer for klart språk og god nynorsk i Vestland fylkeskommune 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 54/20 vart referert. 
 

RS 55/20 Endringa av vedtektene til Stiftinga Vestnorsk Jazzsenter - revidert 
endringsforslag til uttale 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 55/20 vart referert. 
 

RS 56/20 Oversyn over budsjettsøknader om driftstilskot for 2021 over 
Kulturbudsjettet 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 56/20 vart referert. 
 

RS 57/20 Strategi for internasjonalt arbeid- referatsak til planutvalet 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 57/20 vart referert. 
 
  



RS 58/20 Til orientering: KOLLEKTIVBRANSJEN TRENGER AVKLARINGER OM 
SKOLESKYSS 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
RS 58/20 vart referert. 
 
 

Skriftlige spørsmål 
SI 12/20 Spørsmål frå Brosvik (KrF) - Takstauken i fylkesvegferjer etter FT-sak 
26/20 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Spørsmål 1: 

• Sambandet Askvoll - Gjervik låg tidlegare i sone 4, men ny oppmåling har vist at 
strekninga er kortare. Av den grunn reduserte operatøren sambandet til sone 3, utan 
at det vart korrigert i ferjedatabanken. Der ligg sambandet framleis inne i sone 4, 
noko som vart lagt til grunn då Skyss/Kringom auka taksten med 4 soner. 

• Skyss/Kringom vil etter dette korrigera taksten slik at denne vert i samsvar med 
fylkestinget sitt vedtak. 

 
Spørsmål 2: 
Den gjennomførte soneendringa er i samsvar med det som var vedteke i saka. 
 
Spørsmål 3: 
Det er gått brev til involverte kommunar og operatørar samt pressemelding. I tillegg har 
Skyss/Kringom brukt digitale kundekanalar (til dømes kringom.no og skyss.no) 
 
Spørsmål 4: 
I pkt 3 i vedtaket heiter det: «Dersom det i revidert nasjonalbudsjett eller 
kommuneøkonomiproposisjonen kjem midlar til fylket som er meint å avhjelpe høge 
ferjetakstar ma pga innføring av Autopass, ber fylkestinget om å få tilbake sak i 
fylkestinget». 
 
Det er førebels ikkje komme midlar til fylket som er meint å avhjelpa høge ferjetakstar 
mellom anna pga innføring av Autopass. Når det gjeld lovnaden om å komme tilbake 
med ei sak for å sjå på soneplassering og kva verkemiddel fylkeskommunen har for å 
eventuelt endre prisar på ferjesambanda, vil fylkesrådammen legge fram ei sak hausten 
2020.» 

 
 

Politiske saker 
PS 115/20 Finansiering av kulturbygg med regionale funksjonar 
 
Forslag til innstilling  
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å opprette ein budsjettpost under avdeling for kultur, idrett 
og inkludering til finansiering av større kulturbygg med regionale funksjonar ved budsjettarbeidet 
for 2021. 
 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 



Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å opprette ein budsjettpost under avdeling for kultur, idrett 
og inkludering til finansiering av større kulturbygg med regionale funksjonar ved budsjettarbeidet 
for 2021. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - finansutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å opprette ein budsjettpost under avdeling for kultur, idrett 
og inkludering til finansiering av større kulturbygg med regionale funksjonar ved budsjettarbeidet 
for 2021. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å opprette ein budsjettpost under avdeling for kultur, idrett 
og inkludering til finansiering av større kulturbygg med regionale funksjonar ved budsjettarbeidet 
for 2021. 
 

PS 116/20 Det Vestnorske Teateret LL. Lånegaranti til nybygg 
 
Forslag til innstilling  
1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Det Vestnorske 

Teateret LL tek opp til nybygg, i samsvar med søknad dagsett 29. april 2020.  
 
2. Garantien gjeld for hovudstol på inntil 70 mill. kr, med tillegg av 10 % av gjeldande hovedstol 

til dekning av påløpte renter og kostnader. Det maksimale garantibeløpet, 77 mill. kr, vert 
redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

 
3. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og ut år 2042. 
 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 

kommunelova § 14-19. 
 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Gunn Åmdal Mongstad (Sp) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er vald til styremedlem i Det 
Vestnorske Teateret av fylkestinget. Ho har ikkje tiltredd verv som styremedlem. Mongstad gjekk 
frå under behandlinga av spørsmålet om ho var inhabil.  
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Mongstad ikkje var inhabil. 
Mongstad tiltredde saksbehandlinga.  
 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag fekk 13 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, Frp, Pp, R) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (FNB).  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Det Vestnorske 

Teateret LL tek opp til nybygg, i samsvar med søknad dagsett 29. april 2020.  
 
2. Garantien gjeld for hovudstol på inntil 70 mill. kr, med tillegg av 10 % av gjeldande hovudstol 

til dekning av påløpte renter og kostnader. Det maksimale garantibeløpet, 77 mill. kr, vert 
redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

 
3. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og ut år 2042. 



 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 

kommunelova § 14-19. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Natalia Golis (MDG) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er styremedlem i Det Vestnorske 
teateret AS. Golis gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om ho var inhabil. Fylkesutvalet vedtok 
samrøystes at Natalia Golis var inhabil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e). 

 
Natalia Golis gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 16 representantar til stades. 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Det Vestnorske 

Teateret AS tek opp til nybygg, i samsvar med søknad dagsett 29. april 2020.  
 
2. Garantien gjeld for hovudstol på inntil 70 mill. kr, med tillegg av 10 % av gjeldande hovudstol 

til dekning av påløpte renter og kostnader. Det maksimale garantibeløpet, 77 mill. kr, vert 
redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

 
3. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og ut år 2042. 
 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 

kommunelova § 14-19. 
 
 

PS 117/20 Ekstraløyving til Vestlandsutstillinga for budsjettåret 2020 
 
Forslag til innstilling  
Fylkesutvalet løyver eit eingongstilskot på 100 000 kroner til Vestlandsutstillinga (org.nr. 979 
467 508) frå Fylkesutvalet sin rådveldekonto (Kontostreng:  100110.149000). 
 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkesutvalet løyver eit eingongstilskot på 100 000 kroner til Vestlandsutstillinga (org.nr. 979 
467 508) frå Fylkesutvalet sin rådveldekonto (Kontostreng:  100110.149000). 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
Fylkesutvalet løyver eit eingongstilskot på 100 000 kroner til Vestlandsutstillinga (org.nr. 979 
467 508) frå «Fylkesutvalet sin rådveldekonto» (Kontostreng: 100110.149000). 
 

PS 118/20 Søknad om midlar til Griegkvartalet 
 
Forslag til innstilling  

1. Vestland fylkeskommune ser positivt på initiativet om å vidareutvikle planane for Griegkvartalet 
i Bergen.  

 
2. Vestland fylkeskommune avslår søknaden om midlar til vidareutvikling av prosjektet 

Griegkvartalet på bakgrunn av den økonomiske situasjonen. 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 



 
Utvalsleiar Stian Jean Opedal Davis (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er 
varamedlem til styret i Grieghallen AS. Davis gjekk frå under behandlinga av spørsmålet om han 
var inhabil og nestleiar Alfred Bjørlo (V) leidde møtet.  
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Davis ikkje var inhabil. Davis 
tiltredde saksbehandlinga og tiltredde igjen som møteleiar.  
 
Kjell Håland (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i Bergen Nasjonale 
Opera. Håland gjekk frå under behandling av spørsmålet om han var inhabil. Hovudutval for kultur, 
idrett og integrering vedtok samrøystes at Håland var inhabil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e). 

 
Håland gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 
 
Karstein Birkeland (Pp) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er varamedlem i styret i 
Grieghallen AS. Birkeland gjekk frå under behandlinga av spørsmålet om han var inhabil. 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Birkeland ikkje var inhabil. 
Birkeland tiltredde saksbehandlinga.  
 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune ser positivt på initiativet om å vidareutvikle planane for Griegkvartalet 
i Bergen.  

 
2. Vestland fylkeskommune avslår søknaden om midlar til vidareutvikling av prosjektet 

Griegkvartalet på bakgrunn av den økonomiske situasjonen. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune ser positivt på initiativet om å vidareutvikle planane for Griegkvartalet 
i Bergen.  

 
2. Vestland fylkeskommune avslår søknaden om midlar til vidareutvikling av prosjektet 

Griegkvartalet på bakgrunn av den økonomiske situasjonen. 
 

PS 119/20 Reglement for kunstnarleg utsmykking av fylkeskommunale bygg 
 
Forslag til innstilling  

1. Fylkestinget godkjenner Kunstreglement og rettleiing for arbeid i kunstutval i Vestland 
fylkeskommune (vedlegg 1) 
 

2. Fylkestinget godkjenner prosedyren for sakshandsaming av kunstarleg utsmykking i Vestland 
fylkeskommune.  

Saksprotokoll i 21.04.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Bjarte Vatnøy (FRP) sette fram slikt forslag:  

«Nytt punkt 3  
Øvre ramme for andel kunstnerisk utsmykking som del av byggeprosjekt blir sett til 0,5 %.» 

 
Avrøysting  
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Vatnøy sitt forslag fekk 1 røyst (Frp) og fall.   
 
Innstilling til fylkesutvalet 



1. Fylkestinget godkjenner Kunstreglement og rettleiing for arbeid i kunstutval i Vestland 
fylkeskommune (vedlegg 1) 
 

2. Fylkestinget godkjenner prosedyren for sakshandsaming av kunstnarleg utsmykking i Vestland 
fylkeskommune.  

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag:  

 
«Tillegg: 
 
Nytt punkt 3 
Øvre ramme for andel kunstnerisk utsmykking som del av byggeprosjekt blir sett til 0,5 %.» 

 
Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Søviknes sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall.   
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget godkjenner Kunstreglement og rettleiing for arbeid i kunstutval i Vestland 
fylkeskommune (vedlegg 1) 
 

2. Fylkestinget godkjenner prosedyren for sakshandsaming av kunstnarleg utsmykking i Vestland 
fylkeskommune.  

 

PS 120/20 Integrering - nye oppgåver for fylkeskommunen - strategi og vidare 
arbeid 
 
Forslag til innstilling:  

1. Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
 

2. Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen 
vil arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. 
Arbeidet vert utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig 
sektor.   
 

3. FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet 
med utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg 
til grunn at integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av 
vedtak om utviklingsplan for Vestland.   
 

4. Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing  
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare 
arbeid i 2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 
2021-2024.     

 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1.Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
  
2.Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen vil 
arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. Arbeidet vert 
utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig sektor.   
  



3.FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet med 
utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg til grunn at 
integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av vedtak om utviklingsplan 
for Vestland.   
  
4.Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing  
  
5.Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare arbeid i 
2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 2021-2024.     
 
Saksprotokoll  14.05.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Marianne Sæhle (SV) sette på vegner av SV, A KrF, S, V og MDG fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon ber administrasjonen innarbeide eit 
punkt om barn som lever i fattige familiar, med særleg fokus på utdanningsmuligheiter for 
barn med innvandrarbakgrunn.» 

 
Avrøysting 
Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart samrøystes vedteke 
Sæhle sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 

1. Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
 

2. Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen 
vil arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. 
Arbeidet vert utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig 
sektor.   
 

3. FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet 
med utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg 
til grunn at integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av 
vedtak om utviklingsplan for Vestland.   
 

4. Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing  
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare 
arbeid i 2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 
2021-2024.     

 
6. Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon ber administrasjonen innarbeide eit 

punkt om barn som lever i fattige familiar, med særleg fokus på utdanningsmuligheiter for 
barn med innvandrarbakgrunn. 

 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Utvalsleiar Stian Davis (A) sette på vegne av A, SV, MDG, V, Sp fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 4   
Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing. Før fylkesutvalet gir uttale, skal 
KULII gi innstilling til fylkesutvalet i saka.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1-3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Davis sitt forslag punkt 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4 fekk ingen røyster og falt mot Davies sitt forslag som vart 
samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 5 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 



1. Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   

  

2. Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen 
vil arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. 
Arbeidet vert utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig 
sektor.   

  

3. FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet 
med utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg 
til grunn at integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av 
vedtak om utviklingsplan for Vestland.   

  

4. Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing. Før fylkesutvalet gir uttale, skal 
KULII gi innstilling til fylkesutvalet i saka.  

  

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare 
arbeid i 2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 
2021-2024.     

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Trude Brosvik (KrF) sette på vegner av SV, A KrF, S, V, MDG, FNB, Frp og H fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Fylkestinget ber administrasjonen innarbeide eit punkt om barn som lever i fattige 
familiar, med særleg fokus på utdanningsmoglegheiter for barn med 
innvandrarbakgrunn.» 

 
Avrøysting 
Fylkesordførar la innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og inkludering til grunn. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
  



Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
 

2. Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen 
vil arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. 
Arbeidet vert utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig 
sektor.   
 

3. FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet 
med utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg 
til grunn at integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av 
vedtak om utviklingsplan for Vestland.   
 

4. Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing. Før fylkesutvalet gir uttale, skal 
hovudutval for kultur, idrett og integrering gi innstilling til fylkesutvalet i saka.  
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare 
arbeid i 2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 
2021-2024.     
 

6. Fylkestinget ber administrasjonen innarbeide eit punkt om barn som lever i fattige familiar, 
med særleg fokus på utdanningsmoglegheiter for barn med innvandrarbakgrunn. 

 

PS 121/20 Ekstraordinære tiltak korona, disponering av overskot 2019 
 
Forslag til innstilling 

1. Vestland fylkeskommune er uroa for konsekvensane av pandemien næringslivet i 
Vestland fylke og vil ta medansvar for å dempe verknadane utsette bransjar og 
lokalsamfunn. Fylkeskommunen sine tiltak, økonomiske eller andre, bør komplementere 
statlege, kommunale og private ordningar. 
 

2. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap frå næringsmiljø og lokalsamfunn i samband med nedstenginga og 
konsekvensar ac Covid19. Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for 
næring, naturresursar og innovasjon. 
 

3. Vestland fylkeskommune ber om at staten løyver ekstraordinære midlar tilpassa dei 
aktuelle utfordringane næringsområdet i Vestland og at fylkeskommunen får ansvaret for 
forvaltinga av desse. 

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
Ved ein inkurie var saka berre meldt opp til fylkesutvalet. Fylkesordførar gjorde framlegg om at 
saka vert sendt vidare til fylkestinget med innstilling frå fylkesutvalet. Fylkesutvalet slutta seg til 
dette. 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune er uroa for konsekvensane av pandemien næringslivet i 
Vestland fylke og vil ta medansvar for å dempe verknadane utsette bransjar og 
lokalsamfunn. Fylkeskommunen sine tiltak, økonomiske eller andre, bør komplementere 
statlege, kommunale og private ordningar. 
 

2. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap frå næringsmiljø og lokalsamfunn i samband med nedstenginga og 



konsekvensar ac Covid19. Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for 
næring, naturresursar og innovasjon. 
 

3. Vestland fylkeskommune ber om at staten løyver ekstraordinære midlar tilpassa dei 
aktuelle utfordringane næringsområdet i Vestland og at fylkeskommunen får ansvaret for 
forvaltinga av desse. 

 

PS 122/20 Planprogram –  Regional plan for næringsutvikling og innovasjon –  
Vestland 
 
Forslag til innstilling 

1. Vestland fylkeskommune legg utkast til planprogram for «Regional plan for 
næringsutvikling og innovasjon – Vestland» ut på høyring med frist 15. juli 2020. 
Høyringsinstansane vert utfordra til å gi synspunkt på: 
 
 Val av plantema 
 Problemstillingar som er viktige innan dei føreslegne plantema 
 Medverknad i planarbeidet 
 Anna som vert vurdert som viktige innspel i planarbeidet 

 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre justering etter vedtak. Handlingsplanen 

skal utformast i tråd med grafisk profil for Vestland fylkeskommune, og det kan gjerast 
mindre tekstlege justeringar utan innverknad på innhaldet.  

 
Saksprotokoll  14.05.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Sigrid Brattabø Handegard (Sp) sette på vegner av A, KrF, V, SV, MDG, Sp fram slikt forslag: 
 

«Tillegg:  
 
Administrasjonen blir bedt om å innarbeida naturressursar og kompetanse sin betydning 
for utvikling av Vestland i kap. 4.2.» 

 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt kulepunkt under 1: 
•utfordringar på kort og lengre sikt knytta til koronapandemien.» 

 
Avrøysting 
Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Distad sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Handegard sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 

1. Vestland fylkeskommune legg utkast til planprogram for «Regional plan for 
næringsutvikling og innovasjon – Vestland» ut på høyring med frist 15. juli 2020. 
Høyringsinstansane vert utfordra til å gi synspunkt på: 

 Val av plantema 
 Problemstillingar som er viktige innan dei føreslegne plantema 
 Medverknad i planarbeidet 
 Anna som vert vurdert som viktige innspel i planarbeidet 
 utfordringar på kort og lengre sikt knytta til koronapandemien. 

 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre justering etter vedtak. Handlingsplanen 

skal utformast i tråd med grafisk profil for Vestland fylkeskommune, og det kan gjerast 
mindre tekstlege justeringar utan innverknad på innhaldet.  
 



3. Administrasjonen blir bedt om å innarbeida naturressursar og kompetanse sin betydning 
for utvikling av Vestland i kap. 4.2 

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune legg utkast til planprogram for «Regional plan for 
næringsutvikling og innovasjon – Vestland» ut på høyring med frist 15. juli 2020. 
Høyringsinstansane vert utfordra til å gi synspunkt på: 

 Val av plantema 
 Problemstillingar som er viktige innan dei føreslegne plantema 
 Medverknad i planarbeidet 
 Anna som vert vurdert som viktige innspel i planarbeidet 
 utfordringar på kort og lengre sikt knytta til koronapandemien. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre justering etter vedtak. Handlingsplanen 
skal utformast i tråd med grafisk profil for Vestland fylkeskommune, og det kan gjerast 
mindre tekstlege justeringar utan innverknad på innhaldet.  
 

3. Administrasjonen blir bedt om å innarbeida naturressursar og kompetanse sin betydning 
for utvikling av Vestland i kap. 4.2 

 

PS 123/20 Fordeling av Interreg-midlar 2021-2027 
 
Forslag til innstilling  

1. Interreg-programma har vore svært viktig for Vestland fylke for å løyse regionale og lokale 
utfordringar gjennom internasjonalt samarbeid i inneverande programperiode. Vestland fylke 
ønskjer å vidareføre satsinga på Interreg også i neste periode, 2021-2027. 

 
2. Fylkesutvalet ber Arbeidsutvalet i Vestlandsrådet å skrive eit brev til Kommunal- og 

moderniseringsdepartementet som uttrykker  ønskje om ein ny modell for fordeling av dei 
norske midlane på Interregprogramma og kva fylke som har tilgang til desse programma, 
basert på dei utfordringane fylka står ovanfor.  

 
3. Vestlandsfylka med sitt eksportretta næringsliv, står ovanfor store utfordringar i åra framover 

som følgje av dei langsiktige effektane av Covid-19 og oljeprisfallet. Fylkesutvalet ber om at 
midlane til Nordsjøprogrammet blir auka for å finne nye løysingar på desse utfordringane og at 
det blir vurdert å avgrense tilgangen til Nordsjøprogrammet til vestlandsfylka og eventuelle 
andre fylke som ikkje vil få tilgang til A-programma i neste programperiode. 

 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Forslaget til fylkesrådmannen vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Interreg-programma har vore svært viktig for Vestland fylke for å løyse regionale og lokale 
utfordringar gjennom internasjonalt samarbeid i inneverande programperiode. Vestland fylke 
ønskjer å vidareføre satsinga på Interreg også i neste periode, 2021-2027. 

 
2. Fylkesutvalet ber Arbeidsutvalet i Vestlandsrådet å skrive eit brev til Kommunal- og 

moderniseringsdepartementet som uttrykker  ønskje om ein ny modell for fordeling av dei 
norske midlane på Interregprogramma og kva fylke som har tilgang til desse programma, 
basert på dei utfordringane fylka står ovanfor.  

 
3. Vestlandsfylka med sitt eksportretta næringsliv, står ovanfor store utfordringar i åra framover 

som følgje av dei langsiktige effektane av Covid-19 og oljeprisfallet. Fylkesutvalet ber om at 



midlane til Nordsjøprogrammet blir auka for å finne nye løysingar på desse utfordringane og at 
det blir vurdert å avgrense tilgangen til Nordsjøprogrammet til vestlandsfylka og eventuelle 
andre fylke som ikkje vil få tilgang til A-programma i neste programperiode. 

 
Saksprotokoll  14.05.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Avrøysting 
Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling 
1. Interreg-programma har vore svært viktig for Vestland fylke for å løyse regionale og lokale 

utfordringar gjennom internasjonalt samarbeid i inneverande programperiode. Vestland fylke 
ønskjer å vidareføre satsinga på Interreg også i neste periode, 2021-2027. 

 
2. Fylkesutvalet ber Arbeidsutvalet i Vestlandsrådet å skrive eit brev til Kommunal- og 

moderniseringsdepartementet som uttrykker  ønskje om ein ny modell for fordeling av dei 
norske midlane på Interregprogramma og kva fylke som har tilgang til desse programma, 
basert på dei utfordringane fylka står ovanfor.  

 
3. Vestlandsfylka med sitt eksportretta næringsliv, står ovanfor store utfordringar i åra framover 

som følgje av dei langsiktige effektane av Covid-19 og oljeprisfallet. Fylkesutvalet ber om at 
midlane til Nordsjøprogrammet blir auka for å finne nye løysingar på desse utfordringane og at 
det blir vurdert å avgrense tilgangen til Nordsjøprogrammet til vestlandsfylka og eventuelle 
andre fylke som ikkje vil få tilgang til A-programma i neste programperiode. 

Saksprotokoll 08.06.2020 – fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesordførar la innstillinga frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon til grunn. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Interreg-programma har vore svært viktig for Vestland fylke for å løyse regionale og lokale 

utfordringar gjennom internasjonalt samarbeid i inneverande programperiode. Vestland fylke 
ønskjer å vidareføre satsinga på Interreg også i neste periode, 2021-2027. 

 
2. Fylkesutvalet ber Arbeidsutvalet i Vestlandsrådet å skrive eit brev til Kommunal- og 

moderniseringsdepartementet som uttrykker  ønskje om ein ny modell for fordeling av dei 
norske midlane på Interregprogramma og kva fylke som har tilgang til desse programma, 
basert på dei utfordringane fylka står ovanfor.  

 
3. Vestlandsfylka med sitt eksportretta næringsliv, står ovanfor store utfordringar i åra framover 

som følgje av dei langsiktige effektane av Covid-19 og oljeprisfallet. Fylkesutvalet ber om at 
midlane til Nordsjøprogrammet blir auka for å finne nye løysingar på desse utfordringane og at 
det blir vurdert å avgrense tilgangen til Nordsjøprogrammet til vestlandsfylka og eventuelle 
andre fylke som ikkje vil få tilgang til A-programma i neste programperiode. 

 
  



PS 124/20 Vestland fylke - samkøyring av TT-ordning frå 2021 
 
Forslag til innstilling 

1. Transportordninga for funksjonshemma i VLFK skal regulerast gjennom eit felles 
reglement gjeldande frå 01.01.2021. 
 

2. VLFK skal ha ansvar for all handsaming av søknader og klagehandsaming. 
 

3. Brukarkvotane vert fastlagt gjennom den årlege budsjetthandsaminga. 
 

Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Trude Brosvik (Krf) sette fram slikt forslag:  

 
«Alternativ punkt 2:  
Rett nivå for handsaming av søknader og klagehandsaming skal takast opp med KS, og 
vere ein del av høyringa.» 

 
Trude Brosvik (Krf) sette fram slik protokollmerknad: 

 
«Vedtak frå RMNF vart referert i møte: 
Sak 12/20 
RMNF støttar intensjonen i vedtaket om at arbeidsreiser som ikkje kjem inn under andre 
ordningar frå NAV, kan bli dekka gjennom bruk av TT-kortet. 
Når det gjeld kva nivå som skal saksbehandle TT-ordninga, ber rådet om at ein vel den 
løysinga som er mest treffsikker for brukarane, ivaretar likskap i ordninga og samtidig har ei 
organisering som tek omsyn til ulikskapen i fylket.» 

 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for fylkesrådmannen sitt forslag 
punkt 2, som fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Transportordninga for funksjonshemma i VLFK skal regulerast gjennom eit felles 
reglement gjeldande frå 01.01.2021. 

2. Rett nivå for handsaming av søknader og klagehandsaming skal takast opp med KS, og 
vere ein del av høyringa. 

3. Brukarkvotane vert fastlagt gjennom den årlege budsjetthandsaminga. 

 
Protokollmerknad frå Trude Brosvik (Krf): 
Vedtak frå RMNF vart referert i møte: 
Sak 12/20 
RMNF støttar intensjonen i vedtaket om at arbeidsreiser som ikkje kjem inn under andre ordningar 
frå NAV, kan bli dekka gjennom bruk av TT-kortet. 
Når det gjeld kva nivå som skal saksbehandle TT-ordninga, ber rådet om at ein vel den løysinga 
som er mest treffsikker for brukarane, ivaretar likskap i ordninga og samtidig har ei organisering 
som tek omsyn til ulikskapen i fylket. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
  



Innstilling til fylkestinget 

1. Transportordninga for funksjonshemma i VLFK skal regulerast gjennom eit felles 
reglement gjeldande frå 01.01.2021. 
 

2. Rett nivå for handsaming av søknader og klagehandsaming skal takast opp med KS, og 
vere ein del av høyringa. 
 

3. Brukarkvotane vert fastlagt gjennom den årlege budsjetthandsaminga. 

 

PS 125/20 Miljøløftet, handlingsprogram for perioden 2021-2024 
 
Forslag til innstilling 
1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2019 – 2022 slik det ligg 
føre. 
 
2. Det vil vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 
Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale bidraget til 
Miljøløftet, eller syta for at deler av midlane til Bybanen frå bompengeforliket vert avsett til dette. 
 
3. Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld, og vil sjå etter moglegheiter for dette etter at 
Bybanen byggetrinn 4 er ferdigstilt. 
 
Saksprotokoll  03.06.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Utvalsleiar Bergesen Clarke (A) gjorde merksam på at det i fylkesrådmannen sitt forslag til 
innstilling punkt 1 var nytta feil årstal, og la til grunn at desse vart erstatta av korrekte årstal 2021-
2024.  
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 

 
«Tillegg, nytt punkt 4 og 5: 
4. Fylkestinget meiner det er viktig med høg måloppnåing i forhold til nullvektsmålet og at 
prioritering av sykkelvegtiltak må prioriterast ut frå kor potensialet og behovet er størst.  
5. For gang-sykkelveg i Bergen bør ein vurdere å vente med E39 Sykkelstamveg Osbanen 
- Nesttun - Rådal og Rådal - Skeie og i tråd med avtalen innan miljøløftet nytte midlane til 
utbetringar av sykkelveg på fylkesvegnettet nærare Bergen sentrum og der behova er 
større.» 

 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Tillegg til punkt 2:  
Eventuelt kjøp av nye bybanevogner skal finansierast utan ytterlegare bidrag frå 
Fylkeskommunen. 
Alternativ punkt 3:  
Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld og føreset at dette skal gjerast i staden 
for oppstart av nye bompengefinansierte utbyggingsprosjekt.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst 
(FNB). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst 
(FNB). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 3 røyster (Frp 
og FNB) for Djuvik sitt forslag, som fall. 
Djuvik sitt forslag til tillegg til punkt 2 fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Hammer sitt forslag punkt 4 fekk 7 røyster (SV, A, MDG og Krf) og fall. 
Hammer sitt forslag punkt 5 fekk 3 røyster (SV, MDG og Krf) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2021 – 2024 slik det ligg 
føre. 



 
2. Det vil vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 
Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale bidraget til 
Miljøløftet, eller syta for at deler av midlane til Bybanen frå bompengeforliket vert avsett til dette. 
 
3. Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld, og vil sjå etter moglegheiter for dette etter at 
Bybanen byggetrinn 4 er ferdigstilt. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nye punkt: 

3. Fylkestinget meiner det er viktig med høg måloppnåing i forhold til nullvektsmålet og 
at prioritering av prosjekter må prioriterast ut frå kor potensialet og behovet er størst. 
 

4. For gang-sykkelveg i Bergen bør ein vurdere å vente med E39 Sykkelstamveg 
Fjøsanger - Nesttun og i tråd med avtalen innan miljøløftet nytte midlane til 
utbetringar av sykkelveg på fylkesvegnettet nærare Bergen sentrum og der behova 
er større. 
 

5. Det er viktig å ha fokus på framkommeligheit for busstrafikken, derfor må kollektivfelt 
på firefelts innfartsårer, og framkommeligheit på stamlinjenettet og inn til dei 
viktigaste bussterminalane prioriterast høgt i det vidare arbeidet.» 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 

1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2019 – 2022. 
 

2. Det vil vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 
Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale 
bidraget til Miljøløftet, eller syta for at deler av midlane til Bybanen frå 
bompengeforliket vert avsett til dette. 
 

3. Grunna svært låg statleg finansiering av Bybanen sine første byggetrinn, er gjelda i 
Miljøløftet høg. Årsberetninga frå Ferde syner ei samla gjeld på 5.4 mrd kr og denne 
vil auke til om lag 6,1 mrd 2017-kr. Vestland fylke har også høg og aukande 
gjeldsgrad og høge samla kausjonsforpliktingar. Fylkestinget konstaterer at 
bybaneprosjekta bandlegg ein for stor del av fylkeskommunen sitt økonomiske 
handlingsrom slik at det går ut over investeringar innan samferdsle, opplæring og 
kultur, særleg utanfor Bergensområdet. Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av 
gjeld i staden for nyinvestering i bybaneprosjekt, og vil sjå etter moglegheiter for 
dette etter at Bybanen byggetrinn 4 er ferdigstilt.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Andersen sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall. 
Innstillinga punkt 3 fekk 13 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, H) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
Hammer sitt forslag punkt 4 og 6 fekk 10 røyster (A, Sp, KrF, MDG, SV, V) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget. 
Hammer sitt forslag punkt 5 fekk 14 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, FNB, Frp) og vart vedteke 
som innstilling til fylkestinget. 
 
  



Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2021 – 2024 slik det 
ligg føre. 
 

2. Det vil vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 
Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale 
bidraget til Miljøløftet, eller syta for at deler av midlane til Bybanen frå bompengeforliket 
vert avsett til dette. 
 

3. Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld, og vil sjå etter moglegheiter for dette 
etter at Bybanen byggetrinn 4 er ferdigstilt. 
 

4. Fylkestinget meiner det er viktig med høg måloppnåing i forhold til nullvektsmålet og at 
prioritering av prosjekter må prioriterast ut frå kor potensialet og behovet er størst. 
 

5. For gang-sykkelveg i Bergen bør ein vurdere å vente med E39 Sykkelstamveg Fjøsanger - 
Nesttun og i tråd med avtalen innan miljøløftet nytte midlane til utbetringar av sykkelveg på 
fylkesvegnettet nærare Bergen sentrum og der behova er større. 
 

6. Det er viktig å ha fokus på framkomme for busstrafikken, derfor må kollektivfelt på firefelts 
innfartsårer, og framkomme på stamlinjenettet og inn til dei viktigaste bussterminalane 
prioriterast høgt i det vidare arbeidet. 

 

PS 126/20 Trafikkplan Bergen sør - oppstart 
 
Forslag til innstilling 
Fylkesutvalet ber om at arbeidet med trafikkplan for Bergen sør startar opp og vert gjennomført, 
slik det kjem fram i saka. 
 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkesutvalet ber om at arbeidet med trafikkplan for Bergen sør startar opp og vert gjennomført, 
slik det kjem fram i saka. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Vedtak 
Fylkesutvalet ber om at arbeidet med trafikkplan for Bergen sør startar opp og vert gjennomført, 
slik det kjem fram i saka. 
 

PS 127/20 Prinsippsak for forskotteringar mv. i samband med rekkefølgjekrav og 
fylkeskommunale midlar 
 
Forslag til innstilling: 
1. Fylkestinget legg følgjande prinsipp til grunn for prioriteringar av fylkesvegtiltak: 

Behov/forslag til nye tiltak på fylkesveg vert handsama gjennom dei ordinære prosessane i 
Vestland fylkeskommune: 

 Gjennom RTP-prosessen 
 Ordinære budsjettprosessar til fylkesvegprosjekt med utgangspunkt i gjeldande 

prioriteringskriterium og økonomiske rammer.  
 Administrativt forslag vert lagt fram for finansutvalet gjennom budsjettprosessen. 



 Ulike spleiselag/eksterne midlar vil redusera den fylkeskommunale løyvinga, og 
slike prosjekt har såleis større sjanse for å bli prioritert. 

2. For prioriterte prosjekt med realisering fleire år fram i tid, med godkjent reguleringsplan kan  
forskotteringssøknad vurderast. 

 
3. Rekkjefølgjekrav for privat utbyggjar som gjeld tiltak på fylkesveg, er i utgangspunktet eit krav 

som utbyggjar må oppfylla utan fylkeskommunal løyving. Når det er utbygginga som generer 
behov for oppgradering av fylkesvegen bør dette vera gjeldande. 

 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Forslaget til fylkesrådmannen vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget legg følgjande prinsipp til grunn for prioriteringar av fylkesvegtiltak: 

Behov/forslag til nye tiltak på fylkesveg vert handsama gjennom dei ordinære prosessane i 
Vestland fylkeskommune: 

 Gjennom RTP-prosessen 
 Ordinære budsjettprosessar til fylkesvegprosjekt med utgangspunkt i gjeldande 

prioriteringskriterium og økonomiske rammer.  
 Administrativt forslag vert lagt fram for finansutvalet gjennom budsjettprosessen. 
 Ulike spleiselag/eksterne midlar vil redusera den fylkeskommunale løyvinga, og 

slike prosjekt har såleis større sjanse for å bli prioritert. 
2. For prioriterte prosjekt med realisering fleire år fram i tid, med godkjent reguleringsplan kan  

forskotteringssøknad vurderast. 
 
3. Rekkjefølgjekrav for privat utbyggjar som gjeld tiltak på fylkesveg, er i utgangspunktet eit krav 

som utbyggjar må oppfylla utan fylkeskommunal løyving. Når det er utbygginga som generer 
behov for oppgradering av fylkesvegen bør dette vera gjeldande. 

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget legg følgjande prinsipp til grunn for prioriteringar av fylkesvegtiltak: 

Behov/forslag til nye tiltak på fylkesveg vert handsama gjennom dei ordinære prosessane i 
Vestland fylkeskommune: 

 Gjennom RTP-prosessen 
 Ordinære budsjettprosessar til fylkesvegprosjekt med utgangspunkt i gjeldande 

prioriteringskriterium og økonomiske rammer.  
 Administrativt forslag vert lagt fram for finansutvalet gjennom budsjettprosessen. 
 Ulike spleiselag/eksterne midlar vil redusera den fylkeskommunale løyvinga, og 

slike prosjekt har såleis større sjanse for å bli prioritert. 
 

2. For prioriterte prosjekt med realisering fleire år fram i tid, med godkjent reguleringsplan kan  
forskotteringssøknad vurderast. 
 
3. Rekkjefølgjekrav for privat utbyggjar som gjeld tiltak på fylkesveg, er i utgangspunktet eit krav 
som utbyggjar må oppfylla utan fylkeskommunal løyving. Når det er utbygginga som generer 
behov for oppgradering av fylkesvegen bør dette vera gjeldande. 
 

PS 128/20 Prinsipp for ny budsjettmodell for dei vidaregåande skulane i Vestland 
fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak  



Følgjande prinsipp vert lagt til grunn for ny budsjettmodell for tildeling av ressursar til dei 
vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune: 

1. Det vert lagt til grunn rammebudsjettering. Mål- og strategidokumentet vil definere 
prioriterte satsingsområde som grunnlag for budsjett- og økonomiplanarbeidet. 
 

2. Tildelinga skal i hovudsak vere basert på tal klassar, og må ta omsyn til m.a. naudsynt 
breidde i tilbodet, halve klassar, leiingsressurs, andre stillingsressursar og variable 
driftskostnader ved høg oppfylling i klassar.  
 

3. Ny budsjettmodell vert sett i verk frå 01.08.2021. Det må utarbeidast overgangsordningar 
for å tilpasse drifta fullt ut til ny modell frå 2022. 

 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Gunnar Bakke, Frp, sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativt forslag: 
Følgende prinsipp blir lagt til grunn for de videregående skolene i Vestland 
fylkeskommune: 

1. Det blir lagt til grunn stykkprismodell pr elev. Det vil medføre at pengene følger eleven til 
den enkelte skole og at eleven fritt velger skole innenfor fylket. 
 

2. Stykkprisen skal dekke kostander til undervisning, lærebøker, materiell og nødvendig 
utstyr.» 

Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 og punkt 2 vart vedteke mot forslaget til Bakke, som fekk ei røyst (FrP) og falt. 
Innstillinga punkt 3 vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Følgjande prinsipp vert lagt til grunn for ny budsjettmodell for tildeling av ressursar til dei 
vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune: 

1. Det vert lagt til grunn rammebudsjettering. Mål- og strategidokumentet vil definere 
prioriterte satsingsområde som grunnlag for budsjett- og økonomiplanarbeidet. 
 

2. Tildelinga skal i hovudsak vere basert på tal klassar, og må ta omsyn til m.a. naudsynt 
breidde i tilbodet, halve klassar, leiingsressurs, andre stillingsressursar og variable 
driftskostnader ved høg oppfylling i klassar.  
 

3. Ny budsjettmodell vert sett i verk frå 01.08.2021. Det må utarbeidast overgangsordningar 
for å tilpasse drifta fullt ut til ny modell frå 2022. 

 
  



Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativt: 
 
Følgende prinsipp blir lagt til grunn for de videregående skolene i Vestland 
fylkeskommune: 

1. Det blir lagt til grunn stykkprismodell pr elev. Det vil medføre at pengene følger 
eleven til den enkelte skole og at eleven fritt velger skole innenfor fylket. 
 

2. Stykkprisen skal dekke kostander til undervisning, lærebøker, materiell og 
nødvendig utstyr.» 

 
Avrøysting 
Søviknes sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall. 
Innstillinga punkt 1 og 2 fekk 13 røyster (A, Sp, MDG, KrF, SV, V, H) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget. 
Innstillinga punkt 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Følgjande prinsipp vert lagt til grunn for ny budsjettmodell for tildeling av ressursar til dei 
vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune: 

1. Det vert lagt til grunn rammebudsjettering. Mål- og strategidokumentet vil definere 
prioriterte satsingsområde som grunnlag for budsjett- og økonomiplanarbeidet. 
 

2. Tildelinga skal i hovudsak vere basert på tal klassar, og må ta omsyn til m.a. naudsynt 
breidde i tilbodet, halve klassar, leiingsressurs, andre stillingsressursar og variable 
driftskostnader ved høg oppfylling i klassar.  
 

3. Ny budsjettmodell vert sett i verk frå 01.08.2021. Det må utarbeidast overgangsordningar 
for å tilpasse drifta fullt ut til ny modell frå 2022. 

 

PS 129/20 Strategi for utvikling av skulebibliotek i vidaregåande opplæring i 
Vestland fylkeskommune – mandat og oppstart av planarbeid 
 
Forslag til innstilling 

1. Det skal utarbeidast ein strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune. 
 

2. Planen bør ha vekt på 
a. bruk av skulebiblioteket som pedagogisk ressurs for den enkelte skule 
b. skulebiblioteket som studieverkstad og arena for arbeid under rettleiing 
c. samarbeid mellom skulebibliotek og kommunale bibliotek 
d. potensialet for skulebiblioteket som arena for demokrati og danning 

 
3. Planen må vise korleis ein kan ivareta koordinering, kompetanseutvikling og nettverksarbeid 

for utvikling av bibliotektenester i Vestland fylkeskommune 
 

4. Planen må peike på samla ressursbehov og korleis tenesta kan finansierast utanfor skulen sitt 
budsjett 
 

5. Fylkesrådmannen organiserer planarbeidet i Avdeling kultur, idrett og inkludering og Avdeling 
opplæring og kompetanse. I planprosessen skal skular, elevar og bibliotekpersonale 
involverast, 

 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 



 
Kristina Vaktskjold Hamre, Krf, sette på vegner av KrF, A, SP, SV og MDG fram slikt 
tilleggsforslag: 

 
«Nytt punkt 6:  
I det vidare arbeidet med planen ber OPPKO rådmannen vurdere korleis skulebiblioteka 
kan inngå i open-skule-prinsippet jfr RS 14/20. 

Nytt punkt 7:  
Arbeidet med med strategi for utvikling av skulebibliotek i videregåandeopplæring i 
Vestland fylkeskommune bør sjåst i sammenheng med arbeidet som er i gang med eit 
mål-og strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke.» 

Jeanette Syversen, R, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
«Tillegg til punkt 4. 
Arbeidet med utvikling av skulebiblioteka, må vurderast som eit områdeløft i samarbeid 
med kommunane. I områder der fylkeskommunen har skuledrift og som statistisk scorar 
lågt på levekårsundersøkinga er dette spesielt viktig å sjå på mogeligheiter for at 
skulebiblioteka kan ha ein sosialt  utjamnande rolle.»   

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsforslaget frå Syversen fekk ei røyst ( R ) og falt. 
Hamre sitt tilleggsforslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Det skal utarbeidast ein strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune. 
 

2. Planen bør ha vekt på 
a. bruk av skulebiblioteket som pedagogisk ressurs for den enkelte skule 
b. skulebiblioteket som studieverkstad og arena for arbeid under rettleiing 
c. samarbeid mellom skulebibliotek og kommunale bibliotek 
d. potensialet for skulebiblioteket som arena for demokrati og danning 

 
3. Planen må vise korleis ein kan ivareta koordinering, kompetanseutvikling og nettverksarbeid 

for utvikling av bibliotektenester i Vestland fylkeskommune 
 

4. Planen må peike på samla ressursbehov og korleis tenesta kan finansierast utanfor skulen sitt 
budsjett 
 

5. Fylkesrådmannen organiserer planarbeidet i Avdeling kultur, idrett og inkludering og Avdeling 
opplæring og kompetanse. I planprosessen skal skular, elevar og bibliotekpersonale 
involverast. 
 

6. I det vidare arbeidet med planen ber OPPKO rådmannen vurdere korleis skulebiblioteka kan 
inngå i open-skule-prinsippet jfr RS 14/20. 

7. Arbeidet med med strategi for utvikling av skulebibliotek i videregåandeopplæring i Vestland 
fylkeskommune bør sjåst i sammenheng med arbeidet som er i gang med eit mål-og 
strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke. 

 
  



Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 

Øyvind Strømmen (MDG) sette fram slikt forslag:   
 

 «Nytt punkt 2 e 
 
best mogleg utnytting av dei fysiske lokala som er tilgjengelege for skulebibliotek»  

 
Utvalsleiar Stian Davies (A) sette fram slikt forslag:  
 

«Nytt punkt 6: 
I det vidare arbeidet med planen ber hovudutval for kultur, idrett og integrering rådmannen 
vurdere korleis skulebiblioteka kan inngå i open-skule-prinsippet, jf. hovudutval for 
opplæring og kompetanse RS 14/20.  
 
Nytt punkt 7: 
Arbeidet med med strategi for utvikling av skulebibliotek i videregåande opplæring i 
Vestland fylkeskommune bør sjåst i sammenheng med arbeidet som er i gang med eit 
mål-og strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke.» 
 

Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 til 2 d) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Strømmen sitt forslag punkt 2 e) fekk 14 røyster (A, V, Sp, MDG, SV, H, FNB, R, Frp) og vart 
vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (Pp). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3, 4 og 5 vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget.  
Davis sitt forslag punkt 6 og 7 fekk 14 røyster (A, V, Sp, MDG, SV, H, FNB, R, Frp) og vart vedteke 
som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (Pp).   
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Det skal utarbeidast ein strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune. 
 

2. Planen bør ha vekt på 
e. bruk av skulebiblioteket som pedagogisk ressurs for den enkelte skule 
f. skulebiblioteket som studieverkstad og arena for arbeid under rettleiing 
g. samarbeid mellom skulebibliotek og kommunale bibliotek 
h. potensialet for skulebiblioteket som arena for demokrati og danning 
i. best mogleg utnytting av dei fysiske lokala som er tilgjengelege for skulebibliotek 

3. Planen må vise korleis ein kan ivareta koordinering, kompetanseutvikling og  nettverksarbeid 
for utvikling av bibliotektenester i Vestland fylkeskommune 

 
4. Planen må peike på samla ressursbehov og korleis tenesta kan finansierast utanfor skulen sitt 

budsjett 
 
5. Fylkesrådmannen organiserer planarbeidet i Avdeling kultur, idrett og inkludering og Avdeling 

opplæring og kompetanse. I planprosessen skal skular, elevar og bibliotekpersonale 
involverast, 

 
6. I det vidare arbeidet med planen ber hovudutval for kultur, idrett og integrering rådmannen 

vurdere korleis skulebiblioteka kan inngå i open-skule-prinsippet, jf. hovudutval for opplæring 
og kompetanse RS 14/20. 

 
7. Arbeidet med strategi for utvikling av skulebibliotek i vidaregåande opplæring i Vestland 

fylkeskommune bør sjåast i samanheng med arbeidet som er i gang med eit mål-og 
strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke 

 
  



Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt pukt 2, e) 
moglegheiter som ligg i digital teknologi når det gjeld utlån og formidling» 

 
Avrøysting 
Fylkesordførar la innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse til grunn. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Heen sitt forslag fekk 15 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, Frp, H) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Det skal utarbeidast ein strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune. 
 

2. Planen bør ha vekt på 
a. bruk av skulebiblioteket som pedagogisk ressurs for den enkelte skule 
b. skulebiblioteket som studieverkstad og arena for arbeid under rettleiing 
c. samarbeid mellom skulebibliotek og kommunale bibliotek 
d. potensialet for skulebiblioteket som arena for demokrati og danning 
e. moglegheiter som ligg i digital teknologi når det gjeld utlån og formidling 

 
3. Planen må vise korleis ein kan ivareta koordinering, kompetanseutvikling og nettverksarbeid 

for utvikling av bibliotektenester i Vestland fylkeskommune 
 

4. Planen må peike på samla ressursbehov og korleis tenesta kan finansierast utanfor skulen sitt 
budsjett 
 

5. Fylkesrådmannen organiserer planarbeidet i avdeling kultur, idrett og inkludering og avdeling 
opplæring og kompetanse. I planprosessen skal skular, elevar og bibliotekpersonale 
involverast. 
 

6. I det vidare arbeidet med planen ber fylkestinget rådmannen vurdere korleis skulebiblioteka 
kan inngå i open-skule-prinsippet, jfr. RS 14/20 i hovudutval for opplæring og kompetanse. 

7. Arbeidet med strategi for utvikling av skulebibliotek i videregåande opplæring i Vestland 
fylkeskommune bør sjåst i sammenheng med arbeidet som er i gang med eit mål-og 
strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke. 

 

PS 130/20 Lokal forskrift om inntak og formidling i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling  
Fylkestinget vedtek «Lokal forskrift for inntak og formidling i Vestland fylkeskommune», datert 
18.4.2020  
 
Saksprotokoll  07.05.2020 - yrkesopplæringsnemnda 
 
Roger Pilskog, LO, sette på vegner av LO, NHO, YS, UNIO, KS, Virke, medlem av hovudutval for 
opplæring og kompetanse og medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
fram slikt forslag: 

«Yrkesopplæringsnemnda meiner at om inntaksområde skal vere modellen, må det 
etablerast fleire område enn to. Modell 2b ser ut til å vere den modellen som ivaretek 
flest omsyn og tener den vidaregåande opplæringa best i Vestland. 
Yrkesopplæringsnemnda meiner det er viktig at det vert opna for høve til å søkje på tvers 



av inntakregionane for mindre fag og for dei som er busett i randsonene mellom 
inntaksregionane. 
  
Same kva modell som velgast, må modellen sikre at unge som er motivert for 
yrkesfaglege program, kan søka på den vidaregåande skulen der det aktuelle 
utdanningsprogrammet faktisk finst». 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke 
 
Innstilling til hovudutval for opplæring og kompetanse 
Fylkestinget vedtek «Lokal forskrift for inntak og formidling i Vestland fylkeskommune», datert 
18.4.2020  

Yrkesopplæringsnemnda meiner at om inntaksområde skal vere modellen, må det etablerast fleire 
område enn to. Modell 2b ser ut til å vere den modellen som ivaretek flest omsyn og tener den 
vidaregåande opplæringa best i Vestland. Yrkesopplæringsnemnda meiner det er viktig at det vert 
opna for høve til å søkje på tvers av inntakregionane for mindre fag og for dei som er busett i 
randsonene mellom inntaksregionane. 

  
Same kva modell som velgast, må modellen sikre at unge som er motivert for yrkesfaglege 
program, kan søka på den vidaregåande skulen der det aktuelle utdanningsprogrammet faktisk 
finst. 
 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Gunnar Bakke, FrP, sette fram slikt forslag: 

 
«Fylkestinget vedtar "Lokal forskrift for inntak og formidling i Vestland fylkeskommune 
med følgende endringer: 
§2 Inntaksområde 

1. alt. Vestland fylkeskommune vil føre videre fritt skolevalg i for Vestland fylkeskommune.  
2. a) stemmer imot 
 b) stemmer imot 
3. alt. Søker står fritt til å søke i hele Vestland fylkeskommune 
4. ok 
5. ok 
6. ok 
7. ok 

§5 Oppflytting Vg2 og Vg3 studieførebuande utdanningsprogram ok 
§7 Inntak til Idrettsfag ok.» 

 
Rasmus L. Rasmussen, A, sette på vegner av A, SP, SV, KrF og MDG fram slikt forslag: 

 
«- Alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur. 
- Alle elevar skal og ha rett til å søke seg til andre skular i Vestland dersom dei ynskjer det. 
- Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. 
- Ingen elevar skal, ufrivillig, ha urimeleg lang reiseveg. Difor skal elevar som mot si vilje får 
skuleplass langt unna heimstaden sin prioriterast ved inntak på ein skule som ligg nærare 
heimstaden til eleven. 
- Alle elevar skal ha rett til å fullføre utdanninga si på den skulen dei startar på. Det skal altså 
vere rett til oppflytting frå vg1-vg2 og frå vg2-vg3 på studieførebuande program.  
- For dei yrkesfaglege utdanningsprogramma kan det vere vanskeleg å oppfylle retten til 
oppflytting. Difor ber utvalet administrasjonen legge fram forslag til korleis ein kan sikre best 
mogleg rett til oppflytting. 
- Rådmannen skal utarbeide eit inntakssystem basert på desse prinsippa. - - - Rådmannen bes 
spesielt sjå til Agder fylkeskommune for å vurdere om heile eller delar av deira inntakssystem 
er i tråd med prinsippa som er slått fast i dette vedtaket.» 

 
  



Karianne Torvanger, A, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
«Saksordførar skal følge saka vidare.»  

 
Avrøysting 
Bakke sitt forslag fekk ei røyst ( FrP) og falt. 
Forslag til innstilling fekk 4 røyster ( H og FrP) og falt. 
Forslaget frå Rasmussen fekk røystene til A, SV, SV, KrF, MDG og R og vart vedteke. 
Torvanger sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
- Alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur. 
- Alle elevar skal og ha rett til å søke seg til andre skular i Vestland dersom dei ynskjer det. 
- Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. 
- Ingen elevar skal, ufrivillig, ha urimeleg lang reiseveg. Difor skal elevar som mot si vilje får 
skuleplass langt unna heimstaden sin prioriterast ved inntak på ein skule som ligg nærare 
heimstaden til eleven. 
- Alle elevar skal ha rett til å fullføre utdanninga si på den skulen dei startar på. Det skal altså vere 
rett til oppflytting frå vg1-vg2 og frå vg2-vg3 på studieførebuande program.  
- For dei yrkesfaglege utdanningsprogramma kan det vere vanskeleg å oppfylle retten til 
oppflytting. Difor ber utvalet administrasjonen legge fram forslag til korleis ein kan sikre best 
mogleg rett til oppflytting. 
- Rådmannen skal utarbeide eit inntakssystem basert på desse prinsippa. - - - Rådmannen bes 
spesielt sjå til Agder fylkeskommune for å vurdere om heile eller delar av deira inntakssystem er i 
tråd med prinsippa som er slått fast i dette vedtaket.» 
Saksordførar skal følge saka vidare. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Fylkestinget meiner framtidig inntaksmodell i Vestland fylkeskommune skal bygge på 
følgjande prinsipp: 
 
- Alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur. 
- Alle elevar skal og ha rett til å søke seg til andre skular i Vestland dersom dei ynskjer 
det. 
- Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. 
- Ingen elevar skal, ufrivillig, ha urimeleg lang reiseveg. Difor skal elevar som mot si vilje 
får skuleplass langt unna heimstaden sin prioriterast ved inntak på ein skule som ligg 
nærare heimstaden til eleven. 
- Alle elevar skal ha rett til å fullføre utdanninga si på den skulen dei startar på der dette 
er mogleg. Det skal altså vere rett til oppflytting frå vg1-vg2 og frå vg2-vg3 på 
studieførebuande program. For dei yrkesfaglege utdanningsprogramma kan det vere 
vanskeleg å oppfylle retten til oppflytting. Difor ber utvalet administrasjonen legge fram 
forslag til korleis ein kan sikre best mogleg rett til oppflytting. 
 
2. Rådmannen skal utarbeide eit inntakssystem basert på desse prinsippa, og ny 
inntaksmodell skal komme til politisk behandling. Rådmannen bes spesielt sjå til Agder 
fylkeskommune for å vurdere om heile eller delar av deira inntakssystem er i tråd med 
prinsippa som er slått fast i dette vedtaket. Saksordførar skal følge saka vidare.» 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av H, Frp og FNB fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Avrøysting til utsetjing 
Bjørkly sitt forslag fekk 7 røyster (H, Frp, FNB) og fall. 
 
  



Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp og H fram slikt forslag: 
 
«Alternativ: 

1. Vestland fylkeskommune vil føre videre fritt skolevalg i for Vestland fylkeskommune.  
2. Søker står fritt til å søke i hele Vestland fylkeskommune.» 

Avrøysting 
Søviknes sitt forslag fekk 5 røyster (Frp, H) og fall. 
Gadolin sitt forslag fekk 12 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, FNB) og vart vedteke som innstilling 
til fylkestinget. 
Innstillinga fekk ingen røyster og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget meiner framtidig inntaksmodell i Vestland fylkeskommune skal bygge på følgjande 
prinsipp: 

- Alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur. 
 

- Alle elevar skal og ha rett til å søke seg til andre skular i Vestland dersom dei ynskjer det. 
 

- Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. 
 

- Ingen elevar skal, ufrivillig, ha urimeleg lang reiseveg. Difor skal elevar som mot si vilje får 
skuleplass langt unna heimstaden sin prioriterast ved inntak på ein skule som ligg nærare 
heimstaden til eleven. 
 

- Alle elevar skal ha rett til å fullføre utdanninga si på den skulen dei startar på der dette er 
mogleg. Det skal altså vere rett til oppflytting frå vg1-vg2 og frå vg2-vg3 på 
studieførebuande program. For dei yrkesfaglege utdanningsprogramma kan det vere 
vanskeleg å oppfylle retten til oppflytting. Difor ber fylkestinget administrasjonen legge 
fram forslag til korleis ein kan sikre best mogleg rett til oppflytting. 

 
2. Rådmannen skal utarbeide eit inntakssystem basert på desse prinsippa, og ny inntaksmodell 
skal komme til politisk behandling. Rådmannen bes spesielt sjå til Agder fylkeskommune for å 
vurdere om heile eller delar av deira inntakssystem er i tråd med prinsippa som er slått fast i dette 
vedtaket. Saksordførar skal følge saka vidare. 
 

PS 131/20 Organisering av fagskulane 
 
Forslag til innstilling  
1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 01.06.2021. 
 
2. Prosjektnamnet Fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen. 
 
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre for den samla fagskulen 29.09. 2020. 
 
Saksprotokoll  07.05.2020 - yrkesopplæringsnemnda 
 
Roger Pilskog, LO, sette på vegner av LO, NHO, YS, UNIO, KS, Virke, medlem frå hovudutval for 
opplæring og kompetanse og medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
fram slikt forslag: 

 
«Yrkesopplæringsnemnda støttar innstillinga, men ber om at fagskulestyra si vurdering 
og ønske om oppstart i 2022 blir etterkomen». 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til hovudutval for opplæring og kompetanse 
1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 01.06.2021. 
 



2. Prosjektnamnet Fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen. 
 
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre for den samla fagskulen 29.09. 2020. 
 
4. Yrkesopplæringsnemnda støttar innstillinga, men ber om at fagskulestyra si vurdering og ønske   
om oppstart i 2022 blir etterkomen. 
 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Sigurd Reksnes, SP, sette på vegner av SP, A, KrF, SV og MDG fram slikt forslag: 

 
«1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 
01.01.2022.  
2. Prosjektnamnet fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen.  
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre og vedtek mandat for samanslåinga til 
fagskulen i Vestland 29.09.2020.»    

 
Gunnar Bakke, FrP, sette fram slikt forslag: 

        
  «1. alt. Fagskulen i Hordaland og Sogn og Fjordane blir ei eining fra 01.01.22  

Spørsmål om ekstra midlar til fagskulane gjennom RNB.» 
 
Avrøysting 
Gunnar Bakke sitt forslag fekk ei røyst ( FrP) og falt. 
Forslaget frå Reksnes vart samrøystes vedteke mot innstillinga. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 01.01.2022.  
2. Prosjektnamnet fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen.  
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre og vedtek mandat for samanslåinga til fagskulen i 
Vestland 29.09.2020.   
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 01.01.2022.  
 
2. Prosjektnamnet fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen.  
 
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre og vedtek mandat for samanslåinga til fagskulen i 
Vestland 29.09.2020.   
 

PS 132/20 Namnendring hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Forslag til innstilling  
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon endrar namn til hovudutval for næring.  
 
Saksprotokoll  14.05.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Jana Midelfart Hoff (H) sette på vegner av H, MDG og V fram slikt forslag: 
 

«Endring 
 
Nytt navn blir hovudutval for næring og miljø» 

 
Avrøysting 
Hoff sitt forslag fekk 6 røyster (H, MDG, V, SV) og fall mot  fylkesdirektør for innovasjon og 
næringsutvikling sitt forslag som fekk 9 røyster ( Ap, Frp, FNB KrF, Sp, SV) og vart vedteke. 
 
Innstilling 



Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon endrar namn til hovudutval for næring.  
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Nytt navn blir hovudutval for næring og miljø» 

 
Avrøysting 
Distad sitt forslag fekk 4 røyster (H, MDG) og fall. 
Innstillinga fekk 14 røyster (A, Sp, MDG, KrF, SV, V, FNB, Frp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon endrar namn til hovudutval for næring.  


